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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 30. november 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 53 (L 59) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 53 (L 59):
’’Efter nedsættelsen af tilskuddet med 10 procent i 2010 faldt udleveringen af 
høreapparater fra 136.000 i 2010 til 122.000 i 2011. Hvad forventer ministeren, 
at der vil ske med den samlede udlevering af høreapparater de næste to år?”

Svar:
Succeskriteriet er ikke antallet af udleverede høreapparater, men at udleverin-
gen foretages på baggrund af faglige kriterier, således at der udleveres høre-
apparat til alle borgere med behov herfor, samtidig med at såkaldte skuffeap-
parater undgås. Derfor har regeringen nedsat en faglig arbejdsgruppe i regi af
Sundhedsstyrelsen, som bl.a. skal vurdere afgrænsningen af, hvilke patient-
grupper, som fremadrettet vil have behov for høreapparatbehandling.

Således er det for nærværende ikke muligt at angive en forventning om antal-
let af høreapparater over de næste år, men jeg vil selvfølgelig følge udviklin-
gen på området nøje, og regeringen lægger i øvrigt op til at evaluere den nye 
model for tilskud til høreapparatbehandling 2 år efter den foreslåede ikrafttræ-
delse af lovforslaget. 
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